
Geachte mevrouw van der Wal,

Met grote verbazing lees ik als vrijwillig jager, planvormer voor land- en 
watermanagementopgaven in ons mooie Nederland en oud WBE-bestuurder uw 
voornemen om de jacht op een aantal soorten te sluiten. Een voornemen die grote gevolgen 
kan hebben voor meerdere (ook niet bejaagbare) diersoorten in Nederland. Gevolgen waar 
u wellicht niet aan heeft gedacht maar van grote invloed zijn op de (meeprofiterende) 
soorten. Het sluiten van de jacht is ook afbraak van ecologisch functioneren van onze natuur 
en afbraak van cultuurhistorische waarden in het landschap en in de sociaal-economische 
structuur van het buitengebied in Nederland. Jagers zijn de ogen en oren om misstanden te 
signaleren in de veiligheid van het buitengebied en houden het cultuurerfgoed in leven door 
het benutten van wild.

Jagers zijn in staat om al jaren hun functie uit te oefenen in het ecologisch systeem, waarook 
het haas en konijn deel vanuit maken. Door het uitvoeren van beheer en het benutten van 
het wild, is voor veel jagers een waardering in natura voor al haar inspanningen. 

Door de aanleg van grote Natura 2000 gebieden en het stimuleren van grote agrarische 
melkfabrieken is er een verarming ontstaan in het landschap. Het Nederlandse landschap 
heeft belang aan meer diversiteit en aan een divers palet aan beheerders. De menselijke 
maat is verdwenen in het landschap en daardoor zijn hazen schuw geworden overdag en 
meer nachtdieren. De konijnenstand gaat achteruit doordat het landschap te schoon is. 

Ik roep u op om niet de jacht te sluiten op haas en konijn, maar te investeren in het 
landschap, de beheerders-eigenaren en jagers om de hazen en konijnen weer meer biotoop 
te geven. Het sluiten van jacht levert weer een verarming op van het biotoop. Met een goed 
biotoop komt er weer natuurlijk evenwicht, waar hazen, konijnen en jagers ook toebehoren 
voor uitvoeren van predatiebeheer en werkzaamheden in het landschap. De nevenwinst is 
dat natuurbeheerders en jagers samen heel goed weten hoe zij de Nederlandse natuur 
kunnen beschermen en alle soorten die meeprofiteren. Het sluiten van de jacht op hazen en 
konijnen heeft geen effect om een hoger aantal te krijgen. Een goed biotoop is belangrijk 
voor het gehele ecosysteem functioneren.

Tot slot: Wie gaat dan de vossen beheren, die nu alle duurbetaalde weidevogels opeten? 
Wie zorgt voor talloze extra paar ogen in het veld voor de sociale veiligheid? Onze overheid 
is van decentraliseren. Zorg dan ook voor gemotiveerde vrijwilligers, die met de voeten in 
de klei staan en vrijwilligers werk doen voor een leefbaar Nederland. Dat is ook nog eens 
kosteneffectief en door het openhouden van de jacht op haas en konijn wordt er gezorgd 
voor een gunstige staat van instandhouding.

Met vriendelijke groet,


